
Jelling Lokalråd, bestyrelsesmøde
16.12.2024 kl 19:30

mødelokalet i Byens hus

Deltagere: Iben Klausholm, Sara Herskind, Søren, Henrik Jeppesen, Troels Seerup,
Steen Søgaard og Martin Bredthauer.

Mødeleder: Martin
Referent: Sara

Pkt Dagsorden Referat

1 Konstituering af bestyrelsen
Bestyrelsen konstituerer sig jf
gældende vedtægter:
https://jellingguiden.dk/media/3035/lok
alraad-vedtaegter-2018-underskrevet.
pdf

● Troels, formand
● Henrik, næstformand
● Martin, kasserer
● Sara, sekretær

Mails fra kommune mm. sendes til alle
Lokalrådets medlemmer.

Martin vil fremadrettet stå for at opdatere
Facebook og besvare messenger
beskeder.

Sara og Martin deler opgaven omkring at
lægge dagsorden samt referat ind på
Jellingguiden.dk

2 Foreningskonto i Vestjysk Bank
Orientering om indberetningen af
bestyrelsesmedlemmernes
persondata til Vestjysk Bank ifm.
opretholdelsen af lokalrådets
foreningskonto.

Alle er indberettet.

3 Orientering om projekt
“Byankomst”
Orientering om et borger-initieret
projekt som Jelling Lokalråd er
involveret i. Se flere dokumenter i
drev-mappen

Vi ønsker at skabe en stærk velkomst

Der er afholdt møde med kunstrådgiver,
som har fundet 6 kunstnere og
præsenteret deres bud på en løsning.

Aktuelt er der bevilliget midler til at
finansiere projekteringen.
Fondsmidlerne til udførelsen søges
efterfølgende.

https://jellingguiden.dk/media/3035/lokalraad-vedtaegter-2018-underskrevet.pdf
https://jellingguiden.dk/media/3035/lokalraad-vedtaegter-2018-underskrevet.pdf
https://jellingguiden.dk/media/3035/lokalraad-vedtaegter-2018-underskrevet.pdf


til Jelling uanset om man ankommer til
fods, på cykel i bil, bus eller tog

Vi ønsker at skabe en
byankomst/vartegn, der er
stedsspecifikt og som appellerer
til mange aldersgrupper

Vi ønsker at skabe en byankomst, der
i form kan benyttes af lokale erhverv,
som
del af deres markedsføring (UNESCO
mærket er ikke til almen brug)

Vi ønsker at skabe en
byankomst/byvartegn, der er
genkendeligt men kan bruges i
forskellige formater ved rundkørsler,
stier og veje

Vi ønsker at skabe en byankomst i høj
kunstnerisk kvalitet

Vi ønsker at skabe en byankomst, der
skaber lokal stolthed

Udvælgelsen af prioriterede rækkefølge
af kunstnere, der inviteres til at indsende
et forslag, blev drøftet og besluttet ved
møde med kommunen d. 16.12.24. Ved
mødet deltog initiativgruppen (Conny
Bæk Hansen og Erling Nygaard), Jelling
Lokalråd (Martin Bredthauer) samt Vejle
Kommune (Camilla Jørgensen og Lisbet
Wolters).

Slideshow fra præsentation
”Byankomst kunst” sendes rundt til
Lokalråd af Martin.

4 Evaluering af ny ordning for
Borgerservice i Jelling

Vi har fået en henvendelse fra Linda
Hessner Sønderby,
Udviklingskonsulent · Staben, Kultur
og Sundhed:

Evaluering af at Borgerservice er
rykket indenfor i Byens Hus
Hvad er oplevelsen af, at
Borgerservice er rykket indenfor i
kulturhuset?
Er der nogle ting, der fylder for de
lokale borgere såsom åbningstider,
indretning m.m.?

Vi har ikke modtaget borgerhenvendelser
på ændringen.

Martin kontakter Linda Hessner.

5 Drøftelse af planlagte cykelstier i
Jelling
Teknisk udvalg har anbefalet to
cykelstiprojekter i Jelling på deres
møde den 15. november 2024

Sag nr. 233 og 234

Fra Friluftsbadet og frem til Mølvang er
der skabt en ”2 minus 1” vej – hvilket
betyder, at der er malet brede kantbaner
i siderne for at sikre gående og cyklende
bedre.
Der er samtidig indført 50 km.
hastighedsbegrænsning.
Det fungerer godt og det er trygt at gå og



https://dagsordener.vejle.dk/vis?Refer
at-Teknisk-Udvalg-d.19-11-2024-kl.12.
30&id=41cebc60-e2fc-44f8-a755-5b35
2909349e

cykle nu.

Gennemgang af Jelling Trafikplan.
Punkterne:
”Skovgade er utrygt at krydse” og
”Dobbeltrettet sti Fårupvej” diskuteres.

Teknisk Udvalg har vedtaget løsninger
på punkterne, som delvis løser
trafikudfordringerne.

Søren har illustreret en vejledning og
tekst omkring kritikpunkter for
nuværende løsning ved krydset på
Fårupvej. Den sendes til pressen som
privatperson.

Cykelsti ned mod Skovdal Kro skal
drøftes med Anne Sofie. Det gør Martin.

Øvrige forslag til at styrke cykelkulturen i
Jelling:

● Cykel-øvebane: forslag der er
videresendt til kommunen.

● Videoovervågning ved stationen.
● Cykel smed / upcyckling v.

Anesminde.

6 Fordeling af repræsentation
Lokalrådet deltager i forskellige Lokale
og kommunale samarbejdsfora:

● Monumentområde Jelling –
Lokalrådets repræsentant i
styregruppe

● Anesminde – Lokalrådets
repræsentant i udviklingen
(sammen med Kongernes
Jelling og HistorieLab)

● Byankomster – Lokalrådets
repræsentant (samarbejde
med borgere om kunstprojekt)

● Wayfinding – Lokalrådets
repræsentant i udviklingen
(sammen med Kongernes
Jelling og Jelling Kirke)

● Byvisionspulje – 0,5 mio. kr.
(proces hvor borgere i foråret

Monumentområde:
Troels, Styregruppe og arbejdsgruppe

Anesminde:
Steen

Byankomster:
Martin

Wayfinding:
Martin

Byvisionspulje:
Sara
Iben
Henrik
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inviteres til at komme med
ideer til projekter som de gerne
vil realisere, og hvor der er 0,5
mio. kr. til at realisere for fra
efteråret og frem - lokalråd,
Handelsstandsforening og
Vejle Kommune samarbejder
om proces)

7 Nyt til Facebook, hjemmesiden og
pressen

Søren kontakter pressen i forhold til
infrastruktur.

Martin oploader referat og dagsorden på
hjemmeside.

Sara lægger billede og introduktion op
på Facebook.

8 Fremtidige bestyrelsesmøder 27. januar 2025
31. marts 2025
GF i april 2025
26. august 2025
27. oktober 2025
15. december 2025

9 Evt.


